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TÝDENNÍ NEWSLETTER ČASOPISU FP-FINANČNÍ PORADCE 

ZE ZAHRANIČÍ 

Axa Bank ukončuje v Česku svou činnost. I 
přes údajně dobré hospo-
dářské výsledky se fi-
nanční skupina Axa bude 
v tuzemsku soustředit na 
hlavní byznys, kterým je 
pojišťovnictví. 

Před několika dny 
vyše l na serveru 
iHned.cz rozhovor s 
Jiřím Kunertem, předse-
dou představenstva a 
generálním ředitelem UniCredit Bank (viz 
http://byznys.ihned.cz/c1-59926480), který 
tvrdí, že v zemi skončí další banky. Konkrétní 
však být nechtěl. Jím vedená banka odkoupila 
od Axa Bank portfolio klientů s hypotékami, 
kterých je zhruba na dvě stě. Ti navíc budou 
muset vydržet v UniCredit Bank přinejmenším 
do doby, než jim skončí fixace. Naopak klienti, 
kteří mají zřízený spořicí účet, se mohou sami 
rozhodnout, jestli nabídky využijí anebo své 
peníze převedou jinam. Pro 90 tisíc klientů,  
kteří měli u Axy zřízený spořicí účet, nabídla 
UniCredit Bank zvýhodněnou nabídku účtu 

Multi konto, které kombinuje prémiové úročení 
spořicího účet se všemi 
výhodami běžného účtu. 
Pro klienty Axa Bank je 
vedení tohoto konta zdar-
ma a to bez dalších pod-
mínek a omezení. 
Za zmínku stojí zmínit 
úrokové sazby, které jsou 
na Multi kontu. Vklady 
do výše jednoho milionu 
korun budou úročeny 1,5 

% p. a. Vklady vyšší nad tento limit budou 
úročeny 0,75 %. Úroková sazba u spořicího 
účtu Axa aktuálně činí 1,3 % ročně. 

Aby se z klienta Axa Bank stal klient 
UniCredit Bank stačí málo. Prvním a zároveň 
posledním krokem ze strany klienta je přihláše-
ní se do internetového bankovnictví, kde potvr-
dí příslušné souhlasy se sdílením osobních 
údajů a s přechodem k UniCredit Bank. 

Jestliže k UniCredit Bank přejít nechce, má 
plno možností, kam se svými penězi přejít. 
Vyšší úrokovou sazbu nabízí v tuzemsku hned 
několik bank. 

Axa Bank končí. 90 tisíc příležitostí pro obchod 

 

V dubnovém čísle časopisu 

FP-finanční poradce 
se mj. dočtete: 

 

• Evropa bude po desetiletí 
slabší, smiřme se s tím 
• Téma: Kde hledat 
investiční příležitost 
• Finanční trhy:  
Jak vybrat brokerpool 
• Komunikace:  
Jazyk úspěchu 

 

Ukázkový výtisk zdarma: 
http://predplatne.ihned.cz/predplatne/zkouska.php?tit=FP&pref=1 

 

Předplatné si objednejte na adrese: 
http://economia.ihned.cz/predplatne 

 

Předplatitelé mají přístup  
do elektronického archivu časopisu ZDARMA.  

Stačí se zaregistrovat na:  
http://predplatitel.ihned.cz 

Gürtler šéfem Raiffeisen - Leasing 
Novým jednatelem a generálním ředitelem 

společnosti Raiffeisen - Leasing se stal Tomáš 
Gürtler (46). Ve funkci vystřídal Rastislava 
Kereškéniho. Dalšími jednateli společnosti 
zůstávají Alois Lanegger a Jiří Kruncl. Gürlter 
dosud působil jako výkonný ředitel Raiffei-
senbank odpovědný za nemovitostní a struktu-
rované financování. V této pozici bude působit 
i nadále.  

Zkušenosti s chodem společnosti získal i 
svou pozicí předsedy dozorčí rady Raiffeisen-
Leasing Real Estate. Gürtler začal svou karie-
ru ve finančním světě v roce 1996 v Baye-
rische Landesbank, kde měl na starosti vztahy 
banky s korporátní klientelou. Od roku 1998 
pracoval postupně ve Vídni a v Praze v Bank 
Austria Creditanstalt. Odtud v roce 2000 pře-
šel do Raiffeisenbank. 

Vítězem ankety Pojišťovna roku Kooperativa 
Vítězem letošního 13. ročníku ankety Pojišťovna roku se stala opět Kooperativa pojišťovna ze 

skupiny VIG, která zvítězila ve třech z pěti soutěžních kategorii. Výsledky oznámila Asociace 
českých pojistných makléřů (AČPM), která soutěž organizuje. Kooperativa vyhrála v kategoriích 
pojištění průmyslu a podnikatelů, pojištění občanů a autopojištění, v kategorii životního pojištění ji 
z loňského trůnu sesadila Pojišťovna České spořitelny. V kategorii specializovaného pojištění zví-
tězila posedmé za sebou ERV pojišťovna (bývalá 
Evropská Cestovní Pojišťovna). "Letošní výsledky 
demonstrují, že postavení pojišťoven na trhu je z 
hlediska pojišťovacích makléřů stabilizované. To je 
pro pojišťovnictví dobrá zpráva v době, kdy se 
podmínky pro podnikání v této oblasti ekonomiky 
neustále přitvrzují," zhodnotila výsledky ankety 
předsedkyně AČPM Jiřina Nepalová. Největší 
změny v porovnání s předchozím ročníkem opět 
zaznamenala kategorie specializovaného pojištění, 
kde se na druhou příčku překvapivě dostala Pojiš-
ťovna VZP s programem zdravotního pojištění 
cizinců, dodal člen prezídia asociace Ivan Špira-
kus. Mezi pět nejlepších se po loňské pauze vrátila úvěrová pojišťovna KUPEG. Za zmínku stojí i 
umístění pojišťovny ACE European Group v pojištění průmyslu a podnikatelů, která na sebe upo-
zornila produktem pojištění ekologické újmy. Dalším skokanem roku je podle něj Wüstenrot pojiš-
ťovna v pojištění občanů. Prezídium asociace na základě nominací členů a doporučení pojistitelů 
udělilo čestný titul Osobnost pojistného trhu za přínos rozvoji českého pojišťovnictví Jaroslavu 
Daňhelovi. Bývalý člen vedení České pojišťovny pracuje na Katedře bankovnictví a pojišťovnictví 
Vysoké školy ekonomické v Praze. V letošním ročníku doznalo změn i loni zavedené oceňování 
pojišťovacích makléřů. Ty letos do soutěže nominovali zástupci členských pojišťoven České asoci-

(Pokračování na stránce 2) 
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LIDÉ 

Generální ředitel JPMorgan  
zůstane šéfem správní rady  

Akcionáři největší americké banky JPMor-
gan Chase & Co na valné hromadě odmítli 
návrh, který by vedl k odvolání generálního 
ředitele Jamieho Dimona z funkce předsedy 
správní rady.  Pro návrh na rozdělení funkcí 
generálního ředitele a předsedy správní rady 
mezi dvě osoby hlasovala pouze necelá třetina 
akcionářů.  

V případě schválení návrhu by Dimon mu-
sel post šéfa správní rady opustit. Dimon již 
dříve upozornil, že v takovém případě by 
možná odešel také z funkce generálního ředi-
tele. Právě hrozba úplného odchodu nynějšího 
šéfa banky zřejmě přispěla k odmítnutí návr-
hu. Dimon je oceňován za to, že úspěšně pro-
vedl banku JPMorgan finanční krizí.  
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Fed vyzval ECB ke zvážení nových 
kroků na podporu ekonomiky 

Evropská centrální banka  by měla uvažovat 
o podobném programu kvantitativního uvol-
ňování měnové politiky, jaký nyní na podporu 
ekonomiky používá americká centrální banka. 
Uvedl to prezident pobočky Fedu v St. Louis 
James Bullard na přednášce v Německu. Fed 
nyní v rámci snahy o podporu ekonomiky 
nakupuje dluhopisy za 85 miliard dolarů mě-
síčně. Podle Bullarda by ECB měla uvažovat 
o podobném kvantitativním uvolňování měno-
vé politiky, tedy o tištění nových peněz a je-
jich použití na nákupy dluhopisů, píše agentu-
ra Reuters. 

Výbor EP podpořil zapojení klientů 
do záchrany bank 

Hospodářský výbor Evropského parlamentu 
schválil návrh zákona, podle kterého by se na 
záchraně problémových bank mohli podílet 
klienti s vklady nad 100 000 eur (2,6 milionu 
Kč). Zákon ještě musí odsouhlasit celý parla-
ment a ministři financí členských zemí Evrop-
ské unie. Zákon by od roku 2016 umožňoval 
použít k záchraně bank vklady nad 100 000 
eur v případě, že budou vyčerpány všechny 
ostatní alternativy, například pomoc ze strany 
akcionářů a majitelů dluhopisů. Klienti s vkla-
dy do 100 000 eur mají být i nadále chráně-
ni.ZAHR 

Goldman Sachs prodává zbývající 
podíl v ICBC 

Americká finanční společnost Goldman 
Sachs zahájila prodej svého zbývajícího podí-
lu v čínské bance Industrial and Commercial 
Bank of China. Hodnota podílu činí zhruba 
1,1 miliardy USD (22,3 miliardy Kč). ICBC je 
podle tržní kapitalizace největší bankou na 
světě. ICBC byla před primární nabídkou 
svých akcií v roce 2006 technicky nesolventní 
státní institucí s velkým podílem špatných 
úvěrů.  

Vatikán zveřejnil první zprávu o boji 
proti praní špinavých peněz 

Vatikánský úřad pro kontrolu finančních 
toků loni obdržel šest interních zpráv o pode-
zřelých transakcích, zatímco v předešlém roce 
pouze jednu. Dvě z těchto zpráv pak předal 
vatikánským vyšetřovatelům. Úřad to dnes 
uvedl ve své vůbec první výroční zprávě. Vati-
kán se rozhodl úřad zřídit, aby se vyhnul po-
dezření, že podporuje ilegální aktivity, a zba-
vil se pověsti neprůhledného finančního cent-
ra. AIF, který vznikl v roce 2010, má pomáhat 
v boji proti trestné činnosti finančního charak-
teru a proti praní špinavých peněz ve vatikán-
ské bance. Ta spravuje peníze Vatikánu a kato-
lických organizací po celém světě. Italská 
centrální banka se domnívá, že někteří Italové 
ve vatikánské bance ukrývají své příjmy před 

ace pojišťoven. Bez udání pořadí zvítězily společnosti C.E.B., Insia, Inpol, Renomia a Respect. 
Asociace českých pojišťovacích makléřů existuje od roku 1994 a sdružuje 79 členů. Její členové 
podle kvalifikovaného odhadu uskutečňují 80 procent všech makléřských obchodů v Česku. 

AIG nabízí pojištění kybernetických rizik 
Pojišťovna AIG Europe Limited začala v Česku nabízet firmám první pojištění kybernetických 

rizik. Pojistka CyberEdge poskytuje náhrady škody způsobené útokem, odcizením či ztrátou dat. 
Zároveň zahrnuje krytí nákladů, které daná společnost musí vynaložit v důsledku vzniklé škody, 
tedy náklady na právní služby, IT odborníky či PR specialisty.  

V základním nastavení je obsaženo finanční zajištění v důsledku neoprávněného nakládání s 
údaji, dále pak krytí nákladů spojených s udělením sankcí a pokut dozorovými orgány a je zde i 
úhrada výdajů vynaložených na odborné služby. Volitelná rozšiřující pojištění pokrývají výpadek 
serveru či únos a vydírání klienta ve spojení s kyberkriminalitou. 

Pojišťovny: Kalamitních škod bylo loni méně, ale stály více 
Přírodní kalamity způsobily loni klientům pojišťoven mnoho set tisíc škod v řádu několika mili-

ard korun. Počet škod po řádění živlů proti předchozímu roku mírně klesl, jejich objem byl ale 
celkově vyšší. Rok 2012 tak byl co se týče přírodních katastrof pro pojišťovny opět relativně klid-
ný. Jedinou kalamitou byly letní bouřky, které se ozývaly nárazově během celého léta, vyplývá z 
ankety ČTK mezi největšími pojišťovnami. ČP řešila loni 31 380 živelních škod za celkem 2,2 
miliardy korun. O rok dříve to bylo 34 000 za 1,8 miliardy korun.  

Obyvatele potrápilo nejvíce krupobití (6893 případů za 635 milionů Kč) a dále pak vichřice 
(6773 případů za 180 milionů Kč), povodně a záplavy (5150 případů za 111 milionů). Kooperativa 
řešila 26 000 škod za 1,5 miliardy Kč. 

"Největší kalamitu představovaly červencové bouřky, které způsobily 5700 škod za 180 milionů 
Kč. Vedle vichřice a krupobití jsme registrovali i škody způsobené spadlými stromy, například 
poničené elektrické vedení. Tisícovku škod za 42 milionů Kč způsobily údery blesku a 940 škod za 
59 milionů lokální povodně a záplavy," upřesnil bouřkové škody ředitel likvidace pojistných udá-
lostí v pojišťovně Miroslav Novák.  

Klientům Generali živly loni napáchaly 10 000 škod za více než 640 milionů korun. Proti roku 
2011 jde o nárůst 90 milionů korun. Nicméně ve srovnání s rekordním rokem 2010, který bývá 
také označován jako rok víkendových kalamit, byly živelní škody loňského roku poloviční. Před 
dvěma lety likvidovala Generali na 40.000 kalamitních škod za takřka 1,3 miliardy korun. 
"Všechny kalamitní škody loňského roku jsou již zlikvidovány," upozornil mluvčí pojišťovny Jiří 
Cívka. 

AIG nabízí pojištění kybernetických rizik 
Pojišťovna AIG Europe Limited začala v 

Česku nabízet firmám první pojištění kyber-
netických rizik. Pojistka CyberEdge posky-
tuje náhrady škody způsobené útokem, 
odcizením či ztrátou dat. Zároveň zahrnuje 
krytí nákladů, které daná společnost musí 
vynaložit v důsledku vzniklé škody, tedy 
náklady na právní služby, IT odborníky či 
PR specialisty. V základním nastavení je 
obsaženo finanční zajištění v důsledku neo-
právněného nakládání s údaji, dále pak krytí 
nákladů spojených s udělením sankcí a 
pokut dozorovými orgány a je zde i úhrada výdajů vynaložených na odborné služby. Volitelná 
rozšiřující pojištění pokrývají výpadek serveru či únos a vydírání klienta ve spojení s kyberkrimi-
nalitou. 

(Pokračování ze stránky 1) 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Raiffeisen Centrobank je 16. členem pražské burzy 
Rakouský obchodník s cennými papíry Raiffeisen Centrobank AG se stává novým členem Burzy 

cenných papírů Praha. Vypořádání obchodů uzavřených na pražské burze pro něj zajistí Raiffeisen-
bank. Ta je první bankou, která bude tento druh služeb poskytovat zahraničnímu členovi burzy. 
Raiffeisen Centrobank je 16. členem pražské burzy a celkově třetím, který bude své obchody usku-
tečňovat ze svého sídla mimo území ČR, doplnila burza.  

Fincentrum buduje vlastní realitní kancelář 
Poradenská firma Fincentrum začíná budovat vlastní realitní kancelář. Do konce roku by společ-

nost Fincentrum Reality chtěla poskytovat realitní služby prostřednictvím několika desítek vyško-
lených makléřů. Fincentrum počítá s investicí řádově 25 milionů korun v horizontu pěti let.  

(Pokračování na stránce 3) 



          

zdaněním. V kompetencích AIF coby nezávis-
lého orgánu je mimo jiné dohlížet nad finanč-
ními záležitostmi Vatikánu. Podle agentury AP 
se však úřad ve své desetistránkové zprávě 
nezmiňuje, že loni přistoupil k inspekcím, 
hodnocení rizik nebo jiným dozorovým čin-
nostem tohoto druhu. Ty jsou ale podle mezi-
národních doporučení zásadní k tomu, aby se 
zabránilo praní špinavých peněz nebo financo-
vání terorismu.  

Ve zprávě chybí i zmínky o potížích, které 
vedly k tomu, že ve Vatikánu nebylo možné 
letos několik měsíců používat bankovní karty. 
To se nepříznivě dotklo například turistů.  
Podle šéfa AIF Reného Brülharta jsou zprávy 
o podezřelých transakcích signálem, že systém 
dohledu AIF nad finančními toky ve Vatikánu 
začíná fungovat.  

MMF podpořil prodej velkých brit-
ských bank do soukromých rukou 

Mezinárodní měnový fond vyzval Británii k 
prodeji jejích kontrolních podílů ve velkých 
bankách Royal Bank of Scotland a Lloyds. 
Vláda obě banky získala v době finanční krize 
v rámci jejich záchrany. Na vládu v Londýně 
MMF v rámci svého pravidelného výročního 
hodnocení apeloval, aby částečně zmírnila svá 
úsporná opatření a podpořila růst. Londýn má 
v Llyods nyní podíl 39 procent a v RBS skoro 
82 procent. Vláda doufá, že tyto podíly prodá 
do příštích voleb v roce 2015.  

Podle MMF nyní nastal čas k tomu, aby 
vláda přišla s plánem na prodej svých kontrol-
ních podílů a nabídla také další finanční záru-
ky, pokud to bude třeba. Podle prvního ná-
městka šéfky MMF Davida Liptona by britská 
vláda také měla více investovat do infrastruk-
tury, bydlení a škol nebo snížit podnikovou 
daň, aby podpořila hospodářský růst. Plánu 
škrtů na snížení rozpočtového deficitu, který 
byl jedním z hlavních témat volební kampaně 
před třemi lety, se prý zcela vzdávat nemusí. 
Měla by ale uvažovat o posunutí některých 
škrtů do pozdějších etap pětiletého mandátu.  

Bernanke varoval před předčas-
ným ústupem od uvolněné politiky 

Šéf centrální banky USA  Ben Bernanke 
varoval před předčasným ústupem od mimo-
řádně uvolněné měnové politiky. Mohlo by to 
vést ke zpomalení nebo zastavení ekonomic-
kého oživení a k dalšímu poklesu již tak ne-
bezpečně nízké inflace, řekl Bernanke ve vy-
stoupení před společným hospodářským výbo-
rem Kongresu.  

Bernanke poukázal na prospěch, který Fed 
svými masivními nákupy dluhopisů největší 
světové ekonomice přináší. "Měnová politika 
nyní přináší značný užitek," řekl Bernanke a 
odkázal na zvýšené spotřební výdaje na auto-
mobily a bydlení i nárůst bohatství spotřebite-
lů. "Měnová politika také pomáhá potlačovat 
vznikající deflační tlaky a brání inflaci klesat 
hlouběji pod dlouhodobý dvouprocentní cíl," 
dodal. 

(Pokračování ze stránky 2) 

Wüstenrot hypoteční banka zrušila poplatek za správu úvěru 
S platností od 22. května 2013 zrušila Wüstenrot hypoteční banka u nově sjednávaných hypoteč-

ních úvěrů poplatek za správu úvěru. Akce „Správa úvěru zdarma“ se týká výhradně nových hypo-
tečních úvěrů poskytovaných fyzickým osobám bez rozdílu účelu použití. U těchto hypoték nebu-
de banka po celou dobu splácení úvěru účtovat klientům poplatek za správu úvěru ve výši 150 
korun měsíčně.  

V ČR je s bankou spokojeno méně klientů než loni 
V Česku je se svou bankou spokojeno 74 procent zákazníků, což je proti loňsku pokles o 0,7 

procentního bodu. Celosvětově naopak index spokojenosti stoupl na 73,5 z předchozích 72,1 pro-
centa. Vyplývá to ze Zprávy o retailovém bankovnictví společnosti Capgemini a asociace Efma, 
která vznikla na základě průzkumu a tzv. Indexu zákaznické zkušenosti mezi více než 18 000 ban-
kovními zákazníky ve 35 zemích. Pokles indexu v ČR je podle generálního ředitele Capgemini 
Czech Republic Zdeňka Přibyla zapříčiněn především kvůli poplatkům, které jsou prý v ČR vní-
mány velmi citlivě. "V tomto směru je tuzemské bankovnictví podobné tomu v USA," uvedl. 
"Ukázalo se, že kvalita služeb je jediný nejdůležitější faktor, který vede zákazníky ke změně banky 
ve většině regionů s výjimkou Severní Ameriky, kde jsou nejdůležitější poplatky a kvalita služeb 
následuje v těsném závěsu za nimi," uvádí studie. V USA a Kanadě je přitom spokojenost zákazní-
ků s bankou nejvyšší, naopak nejnižší je v Japonsku a Hong Kongu. Z celosvětového průzkumu 
dále vyplývá, že desetina zákazníků pravděpodobně opustí svoji banku v následujících šesti měsí-
cích a ve 41 procentech si nejsou dlouhodobým setrváním jistí. "Banky mají příležitost nově uspo-
řádat vztahy se zákazníky, když se více zaměří na péči o zákazníka," uvádí studie. 

Úrokové sazby hypoték v dubnu klesly na minimum  
Průměrná úroková sazba hypoték v dubnu klesla na 3,08 procenta, a dostala se tak nejnižší hod-

notu od doby sledování ukazatele. Důvodem byly jarní akce bank. Vyplývá to z údajů Fincentrum 
Hypoindexu. Index sleduje od roku 2003 průměrnou úro-
kovou sazbu hypoték bez ohledu na dobu fixace. Zájem o 
hypotéky s nízkými sazbami stále roste. Letos v dubnu 
bylo sjednáno 7514 hypoték a jen těsně nebyl překonán 
rekord z prosince 2012, kdy bylo sjednáno 7637 hypoteč-
ních úvěrů. Klienti bank si však berou o něco nižší hypoté-
ky, objemy totiž proti minulému měsíci lehce klesly. V 
dubnu si klienti bank pořídili hypotéky za celkem 11,9 
miliardy korun. Po dlouhé době také klesla průměrná výše 
hypotéky, a to na 1,585 milionu Kč. Kolem této úrovně se 
hypotéky pohybovaly naposledy v polovině roku 2006. 
"Nízká cena zdrojů v kombinaci s přijatelnými inflačními očekáváními a s náznaky, že restriktivní 
opatření měnové politiky v blízké budoucnosti nepřipadají v úvahu, připravily půdu pro další dno 
úrokových sazeb hypotečních úvěrů," uvedl hlavní analytik Fincentra Josef Rajdl. Banky mají 
podle něj výrazné přebytky peněz, ale vzhledem k nízkým výnosům státních dluhopisů a vyšší 
opatrnosti v důsledku ekonomické situace mají málo alternativ k jejich výnosnému umístění. V 
dubnu nabrala na obrátkách kauza ohledně vrácení poplatku za vedení úvěrového účtu. Iniciativy 
posbíraly přes 310 000 plných mocí a první žaloby se dostanou k soudu během června. Přihlásit se 
o zpětné vyplacení poplatku mohli klienti do konce dubna. 
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Lidé si objednali spořicí dluhopisy za 20 miliard korun 
Lidé si během jarní emise objednali spořicí státní dluhopisy za 19,9 miliardy korun.  Ještě nejde 

o konečná čísla.  

MMF doporučil vládě omezit škrty 
Česká republika by neměla při nynějším horším než očekávaném vývoji ekonomiky pokračovat 

v dalších rozpočtových škrtech. Po pravidelné misi Mezinárodního měnového fondu o tom infor-
moval její vedoucí Masanori Jošida. K další mírné stabilizaci veřejných financí by podle zprávy 
MMF měla vláda přistoupit až po obnovení ekonomického růstu. Pokud by se situace tuzemské 
ekonomiky nadále zhoršovala a hrozila by deflace, doporučuje MMF zahájit mimo jiné devizové 
intervence. Dalším z doporučení je v při horším vývoji i podpora hospodářství ze strany státu, resp. 
státního rozpočtu. MMF dále doporučuje provádět aktivní bankovní dohled tak, aby byla nadále 
zaručena dostatečná kapitálová přiměřenost a dostatek volných peněžních zdrojů. Stejně tak by 
měly kroky vlády směřovat ke zlepšení podnikatelského prostředí a zlepšení situace na trhu práce. 

EKONOMIKA 
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Osm z deseti Čechů sní o vlastním rodinném domě 
Osm z deseti Čechů sní o bydlení ve vlastním rodinném domě se zahradou, v němž má každé 

dítě svůj vlastní pokoj. Patří k němu také terasa, krb a bazén. Tři čtvrtiny lidí chtějí bydlet v Česku 
a jen osm procent by chtělo bydlení za hranicemi. Vyplývá to z průzkumu, na kterém Hypoteční 
banka spolupracovala s agenturou Ipsos. 

"Sny Čechů o bydlení jsou poměrně reálné a dosažitelné," komentoval to ředitel banky Jan Sadil. 
Podle průzkumu nemají lidé rádi velké změny. Pokud podstatnou část života prožili ve velkém 
městě, rádi by v něm zůstali. "A naopak jestli vyrostli tam, kde dávají lišky dobrou noc, chtějí i do 
budoucna bydlet v poklidné vesnici," dodal. 

"Češi jsou v tomto ohledu obecně velmi konzerva-
tivní, a to i v porovnání s jinými evropskými národy. 
Obecně se velmi neradi stěhujeme," doplnila sociál-
ní psycholožka Marta Boučková. Zařízení domu 
považují za důležité tři čtvrtiny Čechů, naopak pro-
středí a sousedy řeší jen 40 procent z nich. "Dnešní 
doba přílišné pospolitosti nepřeje. Spíše než dobrými 
vztahy se obklopujeme věcmi, kterými dáváme své-
mu okolí tak trochu najevo své společenské postave-
ní. Pro řadu lidí představuje jejich dům včetně bazé-
nu a krbu ukázku toho, co v životě dokázali," uvedla 
Boučková. 

Pětina dotázaných chce vlastní byt. Obvykle jde o mladé a bezdětné Čechy, kteří vystudovali 
vysokou školu a rozjíždí svoji pracovní kariéru, a také o obyvatele větších měst. Lidé toužící po 
bytě požadují, aby se z něj co nejrychleji dostali do práce a za zábavou. Naopak ti, kteří chtějí 
bydlet v rodinném domě, oceňují, že budou mít konečně místo pro odpočinek a prostor, kde se 
budou moci setkávat s rodinou a přáteli, uvedla ředitelka marketingové komunikace banky Jana 
Wolfová. Průzkum zároveň odhalil, že více než polovina Čechů nebydlí podle svých představ. 
Přesto, že současné bydlení zcela neodpovídá jejich snům, je téměř 70 procent lidí se svým bydle-
ním spokojeno. Průzkum se uskutečnil v dubnu mezi 700 respondenty ve věku od 25 do 45 let. 

Důvěra v ekonomiku v květnu vzrostla 
Obchodní důvěra se ve firmách střední a východní Evropy po devíti měsících zhoršování prudce 

odrazila ode dna, ovšem podnikatelské příležitosti jsou zatím dál vzácné. Vyplývá to z průzkumu, 
který uskutečnily Asociace certifikovaných účetních a Institut manažerských účetních mezi 2000 
finančními manažery z celého světa. Ve střední Evropě rostla důvěra nejsilněji v Polsku a na Slo-
vensku, mírněji v Maďarsku a v Česku, neméně v Bulharsku. Na středoevropských a východoev-
ropských trzích mělo 15 procent respondentů větší důvěru ve vyhlídky svých organizací, a to proti 
předchozímu čtvrtletí, kdy jich 45 procent hlásilo ztrátu důvěry. 

"V porovnání s předchozími čtvrtletími jsme v prvním čtvrtletí roku 2013 zaznamenali nevídaný 
nárůst důvěry v celém regionu. Cashflow a nové zakázky jsou méně přiškrcené než na konci roku 
2012 a právě to může stát za obnovenou důvěrou," uvedl ekonomický odborník ACCA Emmanuil 
Schizas. "Celkový nárůst důvěry napříč regionem vítáme, ovšem měli bychom ho brát s rezervou. 
Podnikatelských příležitostí je nadále pomálu," upozornila ředitelka ACCA v ČR, na Slovensku a v 
Maďarsku Kateřina Benešová. 

Zda důvěra vydrží, bude patrné v druhém čtvrtletí tohoto roku, dodala. Na 43 procent responden-
tů se na počátku letošního roku domnívalo, že se globální ekonomika zlepšuje nebo se záhy zlepší, 
což je mezičtvrtletní růst o 13 procentních bodů. Jen něco přes polovinu (54 procent) jich očekáva-
lo zhoršení či stagnaci, proti 65 procentům na sklonku roku 2012. Podle Schizase za nárůstem 
důvěry stojí zřejmě očekávání zlepšení hospodářské situace v budoucnosti. Při pohledu na základní 
ukazatele však není jasné, proč by k němu mělo dojít. "Proto se domníváme, že tento nárůst důvěry 
bude nejspíš jen krátkodobý," uzavřel. 

Lidé si letos půjčují méně, přesto počet dlužníků neklesá 
Počet lidí dlouhodobě nesplácejících své dluhy v Česku letos neklesá i přesto, že si peníze půjču-

je stále méně lidí. V tomto roce roste zejména průměrná dlužná částka. Nejhorší je situace v regio-
nech severní Moravy s nejvyšší nezaměstnaností. Vyplývá to z ankety ČTK mezi největšími inkas-
ními agenturami.  

"Přibývá lidí, kteří mají stále hlouběji do kapsy. Za první tři měsíce jsme zpracovali nové přípa-
dy nesplácených úvěrů v hodnotě přes 126 miliónů korun. Průměrný dluh činí 32.320 Kč," uvedl 
analytik inkasní společnosti M.B.A. Finance Petr Fic. Za celý rok 2012 přitom měla nesplácené 
nebankovní úvěry za celkem 518 milionů Kč při průměrná částce 18.900 Kč. 

Pojišťovny mohou poslední torná-
da v USA stát až 5 miliard USD 

Série tornád, která od 18. do 20. května 
zasáhla Spojené státy, bude pojišťovny stát od 
dvou do pěti miliard dolarů (40 až 100 miliard 
Kč). Odhadla to společnost Eqecat, která se 
zabývá modelováním škod z katastrof. V pří-
padě výsledku na horní hranici odhadu by to 
byla druhá nejvyšší pojištěná škoda z tornád 
od dubna 2011, kdy větrný vír zasáhl Tuscalo-
osu a okolí ve státě Alabama.  

Bankia prodala floridskou banku  
Znárodněná španělská bankovní společnost 

Bankia prodala svou floridskou banku City 
National Bank of Florida chilskému finanční-
mu ústavu Banco de Crédito e Inversiones za 
883 milionů dolarů (17,7 miliardy Kč). Bankia 
koupila většinu akcií floridské banky v roce 
2008. Z transakce si zajistila čistý zisk 180 
milionů eur (4,7 miliardy Kč). 

RBI chce splatit státní pomoc do 
roku 2015 

Rakouská Raiffeisen Bank International 
chce splatit státní pomoc 1,75 miliardy eur 
(45,3 miliardy Kč) do roku 2015, napsal ra-
kouský list Wiener Zeitung s odvoláním na 
zdroje z banky. Raiffeisen až doposud tvrdila, 
že nespěchá se splacením státní pomoci, kte-
rou spolu s dalšími bankami obdržela na pře-
lomu let 2008 a 2009, kdy vypukla finanční 
krize.  

Obchody v USA žalují karetní firmy 
Skupina majitelů velkých amerických ob-

chodů podala žalobu na vydavatele platebních 
karet Visa a MasterCard. Stěžují si na poplat-
ky, které jim vydavatelé karet účtovali při 
každém použití karty. Obchodníci tak přerušili 
jednání o návrhu vyrovnání, podle něhož jim 
karetní společnosti měly zaplatit asi 7,2 mili-
ardy dolarů (asi 144 miliard Kč) jako odškod-
né za přemrštěné poplatky.  

Šéf RBI Herbert Stepic rezignoval 
Generální ředitel Raiffeisen Bank Internatio-

nal Herbert Stepic (66) nabídl svou rezignaci. 
K rozhodnutí ho podle jeho slov přiměly osob-
ní důvody. Rezignace přišla poté, co rakouské 
orgány pro finanční dohled oznámily, že pro-
šetří některé Stepicovy realitní dohody. Banka 
uvedla, že příslušný výbor RBI okamžitě ná-
vrh zváží. Stepic zůstane ve funkci, dokud 
výbor nepřijme závěrečné rozhodnutí. Stepic 
je ve funkci od roku 2001. Dostal se do potíží 
poté, co vyšlo najevo, že koupil tři byty v 
Singapuru přes dvě firmy v daňových rájích a 
o koupi neinformoval banku ani regulátory.  


